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P r o t o k ó ł   
 

 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno - 

Gospodarczego Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 6 marca 2019 roku 

pod przewodnictwem p. Ewy Orzechowskiej – Przewodniczącej Komisji. 
 

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji: 

 

Na posiedzeniu Komisji w dniu 6 marca 2019 r. swoją obecność odnotowało  

6 członków Komisji ( lista obecności w załączeniu do protokołu ).  
 

Proponowany  Porządek Obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, ustalenie porządku obrad i zatwierdzenie protokołu  

z poprzedniego posiedzenia Komisji; 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na V sesję Rady Miasta; 

3. Sprawy różne.  

Spoza Komisji udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Skarbnik Miasta – p. Anna Wilczyńska; 

2. Przewodniczący Rady Miasta – p. Robert Krajewski; 

3. Dyrektor Wydziału RG. – p. Sylwia Kos. 

                   

AD. 1 

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska dokonała otwarcia posiedzenia Komisji 

Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno - Gospodarczego Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka. Po przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji 

przedstawiła proponowany porządek obrad, który został przyjęty w głosowaniu jawnym.  

Jednogłośnie 4 głosami „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 

AD. 2 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na V sesję Rady Miasta; 

a/ projekt uchwały w/s zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok.  

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska zwróciła się z prośbą do Skarbnik 

Miasta p. Anny Wilczyńskiej o wprowadzenie do tematu projektu uchwały w/s zmiany 

uchwały budżetowej na 2019 rok.  
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Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska nawiązując do tematu przedłożonego projektu 

uchwały wyjaśniła, że składa się on z 5  punktów. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

poinformowała, że pierwszy punkt dotyczy zadania inwestycyjnego pn. Modra/ Bielska/ 

Cyprysowa i polega na zmniejszeniu planu dochodów i planu wydatków.  Skarbnik Miasta  

p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, że wskazane powyżej zmiany mają związek z tym, że zadanie 

to będzie dofinansowane ze środków zewnętrznych. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

zwróciła uwagę, że w związku z powyższym wydatki zostają zmniejszone  

o kwotę 1,5 mln. zł. natomiast dochody o kwotę 752 673,00 zł. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska zauważyła, że różnica, która powstaje na tym zadaniu nie powoduje zmiany 

deficytu budżetu. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska w następnej kolejności zwróciła 

uwagę na kwestię związaną z planowaną inwestycją „Saperska Część II – budowa drogi”. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, że w związku z powyższą inwestycją zostało 

zaplanowane dołożenie środków na jej realizację w wysokości 110 000,00 zł. Skarbnik Miasta 

poinformowała, że pozostała część środków w kwocie 637 327,00 zł.  zostanie przeznaczone 

na realizację zadania „Kościuszki – Przebudowa”. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

zwróciła uwagę, że kolejnymi zmianami zawartymi w przedstawionym projekcie uchwały są 

zmiany w planie wydatków związane z realizacją projektu pod nazwą „Rozwój systemu usług 

opiekuńczych na terenie miasta Ostrów Mazowiecka”. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

poinformowała, że w/w zmiana nie powoduje zmiany ani w zakresie dochodów ani wydatków 

i jest zmianą czysto wewnętrzną. Skarbnik Miasta wyjaśniła, że kolejną zmianą zawartą  

w przedłożonym projekcie uchwały jest wyodrębnienie z zadania inwestycyjnego pod nazwą 

„Budowa Szkoły” zakupu nieruchomości pod jej realizację. Skarbnik Miasta przypomniała, 

że w budżecie miasta została zaplanowana kwota 3 mln. zł. na realizacje inwestycji budowy 

szkoły informując jednocześnie, że z w/w kwoty zostały wyodrębnione środki finansowe  

w wysokości 2 400 000,00 zł. na wykup gruntów pod realizację w/w inwestycji. Skarbnik 

Miasta p. Anna Wilczyńska zwróciła uwagę, że powyżej przedstawione zmiany są to 

wszystkie zmiany jakie zostały wprowadzone w przedmiotowym projekcie uchwały. Skarbnik 

Miasta p. Anna Wilczyńska zauważyła, że zmiany ujęte w projekcie uchwały nie powodują 

zmiany wyniku budżetu ani planowanego zaciągnięcia kredytu bankowego.   

 

 Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska zapytała czy ktoś z członków Komisji 

chciałby zabrać głos w kwestii omawianego projektu uchwały zmiany uchwały budżetowej na 

2019 rok.  

 

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do tematu środków finansowych 

zaplanowanych w budżecie miasta na 2019 r. z przeznaczeniem na realizację inwestycji 

budowy szkoły zapytał co zostało zaplanowane do realizacji w pozostałej kwocie 600 tys. zł.  

 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do pytania radnego dopowiedziała, 

że w pozostałej kwocie 600 tys. zł. zostało zaplanowane sporządzenie dokumentacji 

technicznej oraz jeżeli zaistnieje taka konieczność rozbiórka budynków.  

 

Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do powyższej wypowiedzi Skarbnik Miasta 

p. Anny Wilczyńskiej zapytał czy na chwilę obecną został przeprowadzony kosztorys 

szacunkowy rozbiórki budynków.  

 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska nawiązując do powyższego pytania radnego 

odpowiedziała, że koszty ewentualnej rozbiórki budynków były szacowane. Skarbnik Miasta 



Strona 4 z 15 

 

poinformowała, że na chwilę obecną nie jest w stanie przytoczyć ceny oszacowanych kosztów 

rozbiórki.  

 Radny p. Bogusław Konrad zwrócił się z prośbą o podanie chociaż orientacyjnej ceny 

kosztów rozbiórki budynków na terenie przewidzianym pod realizację inwestycji budowy 

szkoły. Radny w następnej kolejności nawiązał do tematu subwencji oświatowej. Radny 

zapytał o jaką kwotę został zaplanowany wzrost subwencji oświatowej.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że planowana kwota zwiększenia  

subwencji oświatowej wynosi 264 232, 00 zł. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

poinformowała, że w/w kwota subwencji została również ujęta w wydatkach  

z przeznaczeniem dla Szkół Podstawowych.  

Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do powyższej wypowiedzi zapytał na jakie 

cele będzie wydatkowana zwiększona dotacja w szkołach.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że zwiększona subwencja 

oświatowa dla szkół będzie wydatkowana na cele związane z płacami.  

Radny p. Bogusław Konrad w następnej kolejności nawiązał do tematu planowanej 

inwestycji ul. Saperskiej. Radny zapytał jaka kwota została zaplanowana na realizację II etapu 

inwestycji oraz czy I etap inwestycji został już całkowicie zakończony.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższego pytania radnego 

odpowiedziała, że pierwszy etap inwestycji został zakończony jednocześnie informując, że 

kwota na realizację pierwszego etapu wynosiła 830 tys. zł. natomiast na chwilę obecną na 

realizację drugiego etapu inwestycji została zaplanowana kwota 110 tys. zł. Skarbnik Miasta 

p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, że cała wartość przedsięwzięcia budowy ul. Saperskiej wynosi 

ponad 1 mln. zł.  

Radny p. Paweł Pecura nawiązał do tematu środków zaplanowanych na realizację 

inwestycji ul. Kościuszki. Radny zapytał czy zaplanowana kwota wynika  

z przeprowadzonych w tym zakresie przetargów. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że nie.  

Radny p. Waldemar Pałys zapytał czy w związku z powyższym oznacza to, że na 

chwilę obecną zostały podjęte jakieś działania zmierzające do realizacji inwestycji 

modernizacji ul. Kościuszki.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązał do tematu planowanej inwestycji  

ul. Kościuszki. Radny zapytał czy na chwilę obecną coś już jest wiadomo w kwestii czy 

projekt na pozyskanie środków zewnętrznych na modernizację ul. Kościuszki został 

zatwierdzony pozytywnie. Radny zapytał również, czy środki ujęte w projekcie uchwały  

z przeznaczeniem na przebudowę ul. Kościuszki zostały zaplanowane jako wkład własny 

miasta do w/w inwestycji. Radny wyraził zadowolenie co do podejmowanych działań w/s  

ul. Kościuszki. Radny wyraziła zdanie, że pomimo podejmowanych działań bardziej 



Strona 5 z 15 

 

pozytywną informacją byłaby informacja o uzyskanym dofinansowaniu zewnętrznym na 

realizację inwestycji ul. Kościuszki. Radny wyraził opnie, że na chwilę obecną stan 

nawierzchni ulicy jest bardzo zły co znacznie utrudnia komunikację. Radny w związku  

z powyższym zapytał czy projekt na w/w ulicę została już przygotowany lub złożony oraz 

jakie ma szanse na pozytywną ocenę.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że osobą właściwą do udzielenia 

odpowiedzi w zakresie, o który pyta radny jest Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska w związku z powyższy zaproponowała poproszenie na 

posiedzenie Komisji celem udzielenie wyjaśnień Dyrektor Wydziału RG p. Sylwię Kos.  

Radny p. Stanisław Dylewski w następnej kolejności nawiązał do tematu planowanej 

inwestycji budowy szkoły. Radny poinformował, że złożył do Urzędu Miasta wniosek 

podpisany przez grupę radnych w/s przekształcenia terenu przy ul. Partyzantów ( z prawej 

strony SP. Nr. 1). Radny zwrócił uwagę, że z pozyskanych praz niego informacji wynika, że 

w/w wnioski zostały rozpatrzone pozytywnie i wdrożone do Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego.  

Radny p. Bogusław Konrad zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie celów złożonych przez 

radnego wniosków.  

Radny p. Stanisław Dylewski wyjaśnił, że celem złożonych wniosków było 

przekształcenie w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego terenów 

mieszkalnych pod tereny usługowe z możliwością użyteczności publicznej. Radny zwrócił 

uwagę, że takie przekształcenie pozwoli na przeznaczenie tego terenu pod budowę szkoły, 

przedszkola czy innych tego rodzaju obiektów. Radny poinformował, że kolejnym złożonym 

wnioskiem w/s jest wniosek dotyczący przekształcenia działek z lewej strony SP. Nr. 1. 

Radny wyraził zdanie, że jeżeli przekształcenie zostanie załatwione pomyślnie znacznie 

lepszym rozwiązaniem będzie w takich okolicznościach budowa nowego obiektu „małej 

jedynki” przy obecnej szkole. Radny wyraził przekonanie, że w/w rozwiązanie będzie 

rozwiązaniem znacznie korzystniejszym niż planowane i zaproponowane dotychczas przez 

władze miasta.  

Radna p. Renata Trojanowska nawiązując do tematu planowanej inwestycji budowy 

szkoły wyraziła opinię, że zaplanowana w projekcie budżetu miasta kwota 240 tys. zł. na 

wykup terenów pod realizację inwestycji świadczy o tym, że na chwilę obecną wiadomo już, 

który to będzie teren. Radna w związku z powyższym zwróciła się z prośbą o wskazanie  

terenu, który jest planowany pod budowę szkoły.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski wyjaśnił, że terenem 

zaplanowanym pod realizację inwestycji jest teren patrząc przodem do szkoły „małej jedynki” 

oboczny  w stronę „dużej jedynki”. Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski 

poinformował, że powierzchnia tego terenu wynosi 5 tys. metrów. Przewodniczący Rady 

Miasta zauważył, że teren, na którym obecnie znajduje się „mała jedynka” też ma 

powierzchnie około 5 tys. metrów co w sumie daje razem powierzchnię 10 tys. metrów. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, że podstawowy problem 
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w/s stanowi czas. Przewodniczący Rady Miasta uzasadnił powyższą wypowiedź tym, że od 

września wszyscy uczniowie „małej jedynki” zostaną przeniesieni do budynku szkoły „dużej 

jedynki” ze względu na bardzo zły stan techniczny szkoły. Przewodniczący Rady Miasta  

p. Robert Krajewski wyraził opinie, że na chwilę obecną konieczne jest podjęcie konkretnej 

decyzji w/s.  

Radny p. Stanisław Dylewski odnosząc się do powyższej wypowiedzi 

Przewodniczącego Rady Miasta wyraził zdanie, że nie oznacza to, że decyzja ta jest decyzją 

najlepszą w/s.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski odpowiedział, że przedstawiona 

powyżej propozycja jest propozycją na chwilę obecną najbardziej logiczną. Radny wyraził 

zdanie, że propozycja Radnego p. Stanisława Dylewskiego i związane z tym przekształcenie 

wydłuży znaczenie czas realizacji inwestycji.  

Radny p. Stanisław Dylewski odnosząc się do powyższej wypowiedzi wyraził zdanie, 

że czas przekształcenia terenu zależy od chęci władz miasta w tym kierunku.  Radny 

uzasadnił swoją wypowiedź tym, że zmiana części terenu nie trwa tak długo jak zmiana 

całego Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego.  

Radna p. Renata Trojanowska zapytała czy w związku z powyższym nie ma żadnej 

innej alternatywy.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odnosząc się do powyżej przytoczonych kwestii 

w/s zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego poinformowała, że aby 

dokonać zmian w miejscowym planie należy w pierwszej kolejności dokonać zmiany  

w studium uwarunkowań.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał jak przedstawia się procedura przekształcenia 

studium terenów leśnych w tereny np. budowlane. Radny zapytał czy jest to procedura łatwa 

czy trudna do zrealizowania.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos nawiązując do powyższego pytania 

odpowiedziała, że jest to możliwe do zrealizowania jednocześnie informując, że jest  

to procedura długotrwała i dosyć skomplikowana.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do tematu lokalizacji pod realizację inwestycji 

budowy szkoły przypomniał jak przedstawiały się trzy propozycję koncepcji budowy szkoły. 

Radny poinformował, że jedną z propozycji dotyczących lokalizacji szkoły była propozycja 

terenu w obrębie boiska – lodowiska przy ul. Trębickiego.  

Radny p. Stanisław Dylewski odnosząc się do kwestii lokalizacji inwestycji budowy 

szkoły przy ul. Trębickiego wyraził zdanie, że powyżej wskazana lokalizacja jest znacznie 

lepsza i korzystniejsza dla miasta. Radny uzasadnił swoją wypowiedź tym, że w/w teren jest 

terenem należącym do zasobów miasta. Radny zwrócił uwagę, że kolejnym krokiem 

związanym z budową szkoły będzie wykup gruntów pod realizację inwestycji przebicia  

od ul. Trębickiego do ul. Jagiellońskiej. Radny zwrócił uwagę, że teren wskazany pod budowę 
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jest to teren podmokły i mało stabilny. Radny poddał pod rozwagę komu ma służyć  

ta inwestycja. Radny wyraził opinię, że bardziej właściwym działaniem byłoby przekazanie 

tego terenu pod budowę parkingów dla dewelopera.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski odnosząc się do powyższej 

wypowiedzi radnego wyjaśnił, że wykonanie inwestycji przebicia ul. Trębickiego wraz  

z parkingami będzie stanowić duże udogodnienie dla rodziców, których dzieci uczęszczają do 

szkoły Nr.1.  

Radny p. Stanisław Dylewski odnosząc się do tematu planowanego wykonania 

przebicia ul. Trębickiego poddał pod rozwagę co z dziećmi uczęszczającymi do szkoły  

z rejonu ul. Staszica czy ul. Broniewskiego. Radny zwrócił uwagę, że ci uczniowie będą 

zmuszeni przejść prze drogę szybkiego ruchu co znacznie zwiększa niebezpieczeństwo.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że planowane przebicie od 

ul. Trębickiego do ul. 3 Maja nie będzie drogą szybkiego ruchu.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do powyższego tematu dyskusji wyraził 

zdanie, że z chwilę wykonania przebicia zwiększy się ryzyko wypadków co w następnej 

kolejności spowoduje konieczność wybudowania sygnalizacji świetlnej. Radny zapytał jaki 

jest szacunkowy koszt budowy planowanej drogi.  

Radny p. Bogusław Konrad przypomniał, że koszty z tego zakresu zostały 

przedstawione w poprzedniej kadencji. Radny zwrócił uwagę, że wówczas przytoczone 

koszty kształtowały się w wysokości 900 tys. zł. z przeznaczeniem na wykup gruntów oraz  

1 mln. 200 tys. zł. jako szacowany koszt budowy ulicy wraz z parkingami.  

Radna p. Renata Trojanowska nawiązała do przedstawionej  przez Przewodniczącego 

Rady Miasta koncepcji budowy szkoły oraz użytych przez niego argumentów. Radna wyraziła 

opinię, że przytoczone argumenty nie są przekonujące.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski odnosząc się do tematu dyskusji 

zwrócił uwagę, że jeżeli chodzi o wykup działek z lewej strony „dużej jedynki” ze wstępnej 

orientacji kosztorysowej wynika, że sam wykup działek kształtuje się w granicach 8 mln. zł. 

Przewodniczący Rady Miasta zaznaczył, że powyżej przytoczony koszt 8 mln. zł. jest to koszt 

wyłącznie wykupu gruntu. Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski poinformował, 

że inną obawą była kwestia podwyższenia ceny wykupu gruntu przez właścicieli 

nieruchomości.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do w/w kwestii jako rozwiązanie sprawy 

poddał propozycję przeprowadzenia z właścicielami nieruchomości uzgodnień w/s cen za 

wykup gruntów. Radny wyraził zdanie, że do sprawy budowy szkoły władze miasta powinny 

podejść po gospodarsku. Radny poddał pod rozwagę kwestię przeznaczenia pod inwestycję 

terenu vis a vis szkoły.  
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Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do powyższej propozycji radnego dotyczącej 

terenu znajdującego się naprzeciwko szkoły zwrócił uwagę, że w znajdujących się na 

wskazanym terenie budynkach zamieszkują mieszkańcy.  

Radny p. Stanisław Dylewski odpowiedział, że na terenie, o którym mowa 

zamieszkuje tylko jedna rodzina.  

Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do tematu w/w terenu poddał pod rozwagę 

czy wskazany powyżej teren jest na tyle wystarczający aby znajdujące się tam budynki 

poddać rozbiórce a mieszkańcom zaproponować inne warunki lokalowe.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski nawiązując do tematu realizacji 

inwestycji budowy szkoły zauważył, że dyskusja w tym temacie trwa już 3 lata. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski w związku z powyższym wyraził zdanie, 

że na chwilę obecną należałoby podjąć stosowną decyzję w/s.  

Radny p. Stanisław Dylewski odnosząc się do tematu dyskusji zapytał dlaczego cały 

czas brana jest pod uwagę ta sama lokalizacja.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do kwestii zaproponowanej przez radnych 

lokalizacji budowy szkoły przy ul. Trębickiego przypomniał, że w w/w sprawie zostały 

przeprowadzone badania geologiczne terenu. Radny zwrócił uwagę, że z powyższych badań 

wynikało, że wskazany teren jest terenem podmokłym o wysokim poziomem wody. Radny 

zapytał czy to oznacza, że realizacja tej inwestycji jest całkowicie niemożliwa na tym terenie.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że dokumentacja sprawy 

znajduje się w wydziale Rozwoju Gospodarczego i w razie potrzeby jest ona możliwa do 

wglądu.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do tematu gruntu przy ul. Trębickiego 

zwrócił uwagę, że na w/w terenie został pobudowany budynek MOSiR. Radny poddał pod 

rozwagę czy powyżej wskazany budynek pęka lub się zawala. Radny zauważył, że budynek 

szkoły nie byłby tak wysokim budynkiem jak budynek MOSiR.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że owszem budynek MOSiR 

stoi ale generuje on bardzo wysokie koszty. Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos uzasadniła 

to tym, że cały czas pracują pompy odwadniające teren i odpompowujące wodę.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski nawiązując do tematu planowanej 

inwestycji budowy szkoły poinformował, że tern przy ul. Trębickiego w obrębie lodowiska 

jest terenem o powierzchni 5 tys. metrów. Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, że 

teren, na którym obecnie znajduje się „mała jedynka” również ma powierzchnię 5 tys. 

metrów. Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski zwrócił uwagę, że  cały czas jest 

mowa o tym, że tern 5 tys. metrów na którym znajduje się na chwilę obecną „mała jedynka” 

jest terenem za małym na realizację planowanej inwestycji. Przewodniczący Rady Miasta 

uzasadnił swoją powyższą wypowiedź tym, że cały czas jest mowa o budowie kompleksu 

oświatowego czyli szkoły wraz z przedszkolem.  
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Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do powyższej wypowiedzi  zapytał czy 

Przewodniczącego Rady Miasta nie przeraża fakt, że nie będzie łącznika pomiędzy szkołami  

i dzieci aby dotrzeć na akademie lub basen będą zmuszone wyjąć na zewnątrz pomimo złych 

warunków atmosferycznych.  

Radny p. Bogusław Konrad odpowiedział, że łącznika nie będzie w żadnym miejscu 

nie zależnie od lokalizacji.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski odpowiadając na pytanie radnego 

dotyczące uczniów wychodzących na zewnątrz celem dotarcia na akademię lub basen wyraził 

zdanie, że wyjście na zewnątrz uczniów raz w miesiącu jest nawet wskazane.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska nawiązała do tematu kosztów inwestycji 

przebicia ul. Trębickiego do ul. 3 Maja. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, że 

planowana kwota wykupu gruntów wynosiła 900 tys. zł. natomiast budowa drogi wraz  

z parkingami 1 mln. 200 tys. zł.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do powyżej przytoczonej kwoty na 

wykonanie przebicia ul. Trębickiego wyraził zdanie, że zaproponowana kwota jest kwotą nie 

realną. Radny uzasadnił swoje stanowisko tym, że za w/w kwotę nie jest możliwe wykonanie 

całej ulicy. Radny p. Stanisław Dylewski w następnej kolejności nawiązał do tematu 

zwiększenia w budżecie kwoty na realizację przebudowy ul. Kościuszki. Radny zapytał co 

było powodem zwiększenia w/w kwoty.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że powodem zwiększenia kwoty 

była potrzeba wykonania dokumentacji technicznej.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do powyższej wypowiedzi Dyrektor 

Wydziały przypomniał, że dokumentacja techniczna na ul. Kościuszki została wykonana  

z końcem ubiegłego roku.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odnosząc się do powyższego tematu wyjaśniała, 

że przebudowa ul. Kościuszki jest jedną sprawą a drugą oddzielną sprawą jest przebudowa 

skrzyżowania ul. Kościuszki wraz ze światłami. Dyrektor Wydziału zauważyła, że są to dwie 

zupełnie odrębne dokumentacje, których wykonanie jest konieczne do realizacji inwestycji  

ul. Kościuszki. 

Radny p. Bogusław Konrad zapytał  jakiego odcinka drogi będzie dotyczył wniosek  

o pozyskanie dofinansowania w zakresie przebudowy ul. Kościuszki.  

Dyrektor Wydziału RG p. Sylwia Kos odpowiedziała, że złożony wniosek będzie 

dotyczył przebudowy ul. Kościuszki na odcinku drogi od skrzyżowania ul. Duboisa do  

ul. Armii Krajowej.  

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska zapytała czy są jeszcze jakieś pytania 

co do omawianego projektu uchwały w/s zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok.  
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Radny p. Paweł Pecura odnosząc się do tematu dyskusji zwrócił uwagę, że 

przedstawione i rozważone zostało wiele koncepcji i rozwiązań w/s jak również poświęcone 

zostało wiele czasu na rozważenie różnych alternatywnych rozwiązań.  Radny w związku  

z powyższym zaproponował zakończenie dyskusji w/s i przejście do działań nad realizacją 

inwestycji.  

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska w związku z wyczerpaniem tematu 

dyskusji poddała pod głosowanie celem zaopiniowania projekt uchwały w/s zmiany uchwały 

budżetowej na 2019 rok.  

projekt uchwały w/s zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok. 

Komisja w głosowaniu 4 głosami  „za”  przy 0 głosach „przeciw” 2 głosach 

„wstrzymujących się”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

b/ Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2019 -2029. 

 

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska zwróciła się z prośbą do Skarbnik 

Miasta p. Anny Wilczyńskiej o wprowadzenie do tematu dyskusji w procedowanym projekcie 

uchwały.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do tematu wyjaśniła, że 

przedstawiony projekt uchwały jest konsekwencją projektu uchwały w/s zmiany uchwały 

budżetowej na 2019 rok. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, że oprócz wyżej 

przytoczonych zmian w części dotyczącej 2018 roku pojawiły się również sprawozdania  

z wykonania przyjętych założeń.  

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska zapytała czy członkowie Komisji mają 

jeszcze jakieś pytania w powyższym punkcie porządku obrad.  

Radna p. Renata Trojanowska zapytała jak duża jest kwota zadłużenia miasta.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że kwota zadłużenia wynosi 

prawie 14 mln. zł. 

Radna p. Renata Trojanowska zapytała ile wobec tego wynoszą wolne środki.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że szacowana kwota wolnych 

środków to 1 209 000,00 zł.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do tematu postępowania przetargowego na 

wykonanie ścieżek rowerowych zapytał czy odbyło się już otwarcie ofert.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że postępowanie przetargowe 

jest cały czas w toku. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, że ze względu na duże 
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zainteresowanie przetargiem został wydłużony ostateczny termin otwarcia ofert i wyłonienia 

wykonawcy.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do tematu liczy wykonawców chętnych do 

wykonania inwestycji zwrócił uwagę, że przed wyborami samorządowymi liczba 

wykonawców chętnych do realizacji inwestycji była bardzo mała. Radny zauważył, że w/w 

okresie miał miejsce również znaczny wzrost cen rynkowych. Radny wyraził przekonanie, że 

w/w działania miały związek z tym, że w samorządach zwiększyła się liczba realizowanych 

inwestycji ponieważ każdy włodarz chciał się wykazać przed końcem kadencji. Radny  

w następnej kolejności nawiązał do tematu firmy „Ostrada”. Radny poinformował, że w/w 

firma miała założone wiele różnych spraw oraz zostały nałożone na nią kilkumilionowe kary 

umowne. Radny przypomniał, że powyżej wskazana firma miała również realizować 

inwestycję budowy ciągów pieszo – rowerowych. Radny następnie nawiązał do zrealizowanej 

inwestycji ul. Podstoczysko. Radny zapytał czy w/w ulica została poprawiona  

i uporządkowana do końca po wykonanych pracach. Radny zwrócił uwagę, że problem na  

ul. Podstoczysko stanowią nieuporządkowane pobocza oraz zapadnięte studzienki 

kanalizacyjne.  

Radny p. Waldemar Pałys odnosząc się do tematu ul. Podstoczysko wyraził zdanie, 

stan ulicy i poboczy wskazuje na to że w/w ulica nie została do końca ukończona.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do powyższej wypowiedzi radnego 

zauważył, że ul. Podstoczysko została odebrane wobec czego oznacza to, że inwestycja 

została zakończona.  

Radny p. Waldemar Pałys wyraził opinie, że on osobiście w takim stanie w/w ulicy  

by nie odebrał.  

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy należność za wykonanie inwestycji  

ul. Podstoczysko została uregulowana z wykonawcą. Radny poinformował, że z przekazanych 

informacji wynika, że w/w ulica została już odebrana przez miasto.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odnosząc się do powyższego pytania radego 

odpowiedziała, że protokół przekazania jest, wobec czego oznacza to że ulica została 

odebrana. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska  wyjaśniła, że osobą właściwą do udzielenia 

bardzie szczegółowych odpowiedzi w powyższym zakresie jest Dyrektor Wydziału RG  

p. Sylwia Kos.  

Radny p. Waldemar Pałys zapytał czy wykonawca ul. Podstoczysko związany jest 

okresem gwarancyjnym.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że tak.  

Radny p. Waldemar Pałys nawiązując do tematu dyskusji zwrócił uwagę, że problem 

nieuporządkowanego terenu po pracach związanych z wykonaniem inwestycji jest problemem 

dosyć uciążliwym dla mieszkańców ulicy. Radny wyraził zdanie, że w związku z powyższym 
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mieszkańcy  nie będą mieli pretensji do wykonawcy a do władz miasta jako zlecającego 

realizację tej inwestycji.  

Przewodnicząca Komisji p. Ewa Orzechowska zaproponowała zakończenie dyskusji 

w/s i poddanie pod głosowanie celem zaopiniowania projektu uchwały w/s zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 2019 -2029.  

 

 

 

Projekt uchwały w/s zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka 

na lata 2019 -2029. 

 

Komisja w głosowaniu 4 głosami „za”  przy 0 głosach  „przeciw”  i 2 głosach 

„wstrzymujących się"”  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

 

AD. 3 

Sprawy różne.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązał do tematu dokumentu Ministerstwa Edukacji 

Narodowej dotyczącego deklaracji na rzecz „edukacji przyszłości”. Radny zwrócił uwagę, że 

z informacji pozyskanych w tym zakresie wynika, że w/w projekt ma na celu doposażenie 

pracowni przedmiotów przyrodniczych. Radny zauważył, że na ten cel przeznacza się 320 

mln. zł. w ciągu 4 lat. Radny poinformował, że w 2018 roku trafiło do samorządów 66,4 mln. 

zł. Radny zapytał czy szkoły z rejonu Miasta Ostrów Mazowiecka również brały udział w tym 

projekcie a jeżeli tak to które oraz w jakich kwotach otrzymały dofinansowanie.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że tak informując jednocześnie, 

że na daną chwilę trudno jest jej udzielić odpowiedzi na to pytanie. Skarbnik Miasta p. Anna 

Wilczyńska poinformowała, że odpowiedź na powyżej zadane pytanie zostanie udzielona  

w późniejszym czasie.  

Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do wystosowanej powyżej prośby 

zaproponował aby przygotowaną informację przedłożyć do odbioru w Biurze Rady.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązał do tematu spotkania z udziałem Ministra 

Środowiska p. Henryka Kowalczyka. Radny poinformował, że z informacji dopływających z 

mediów wynika, że gabinety stomatologiczne będą w każdej szkole. Radny poinformował, że 

na zadane w tym zakresie pytanie Ministrowi Henrykowi Kowalczykowi otrzymał 

odpowiedź, że w ciągu 3 lat w/w założenie na pewno zostanie zrealizowane. Radny zwrócił 

uwagę, że w/w kwestia jest bardzo istotna szczególnie dla osób z biednych rodzin. Radny 

zauważył,  że dużym problemem na dzień dzisiejszy jest skala problemu związanego 
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próchnicą u dzieci. Radny wyraził zdanie, że w związku z powyższym bardzo ważną kwestią 

jest podejmowanie działań przeciwdziałania skali tego problemu. Radny w związku  

z powyższym zapytał czy miasto przystępowało do jakiegoś z programów wyposażania szkół 

w gabinety stomatologiczne.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska nawiązując do pytania radnego przypomniała,  

że na powyżej zadane pytanie odpowiadała już kiedyś Dyrektor OS p. Dorota Ambroziak, że 

miasto do takiego programu przystępowało. Skarbnik Miasta wyjaśniał, że szczegółowa 

odpowiedź w powyższym zakresie zostanie przygotowana i przedłożona w późniejszym 

czasie.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do powyżej poruszonego tematu przypomniał, 

wstępne założenia związane z w/w programem. Radny poinformował, że dołożono wówczas 

wszelkich starań mających na celu rozpropagowanie programu. Radny przypomniał, że 

wskutek pojętych w tym kierunku zadań został wyłoniony gabinet stomatologiczny  

Pani Ewy Zadrogi. Radny zwrócił uwagę, że powyższy program nie cieszył się 

zainteresowaniem w śród rodzin gorzej sytuowanych nawet pomimo prowadzonych w tym 

zakresie rozmów.  

Radny p. Stanisław Dylewski zwrócił uwagę, że właściwym rozwiązaniem byłoby 

powstanie w szkołach gabinetów lekarskich z fotelami stomatologicznymi i przeszkolonym  

w tym zakresie personelem.  

Radny p. Bogusław Konrad nawiązując do powyższej wypowiedzi radnego zapytał jak 

technicznie miałoby to wszystko wyglądać. Radny w następnej kolejności nawiązał do tematu 

pytań zadanych podczas Komisji Rady Miasta w dniu 26 stycznia 2018 r. Radny 

poinformował, że do chwili obecnej nie otrzymał odpowiedzi na zadane przez siebie pytania. 

Radny wyjaśnił, że złożone pytania dotyczyły spraw sportowych czyli finansowania klubów 

sportowych oraz wykazu zawodników z terenu Miasta Ostrów Mazowiecka i z terenu spoza 

Miasta Ostów Mazowiecka.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązał do tematu  najbliższego posiedzenia sesji Rady 

Miasta zaplanowanego na dzień 7 marca 2019 r. Radny poinformował, że w dniu 1 marca 

2019 r. został złożony przez grupę radnych wniosek o zwołanie sesji Rady Miasta w trybie 

nadzwyczajnym. Radny zwrócił uwagę, że tematyką sesji Rady Miasta miał być punkt 

poświęcony jedynie planowanej inwestycji budowy stacji paliw. Radny wyraził zdanie, że 

wobec powyższego właściwym działaniem byłoby zorganizowanie sesji poświęconej jedynie 

tematowi stacji paliw a pozostałe tematy powinny być procedowane na kolejnej odrębnej sesji 

Rady Miasta. Radny zapytał czy w związku z tym, że planowana sesja Rady Miasta będzie 

sesją łączoną czyli z wniosku Burmistrza Miasta i z wniosku Rady Miasta będzie możliwe 

składanie wniosków a jeżeli tak to na jakich zasadach.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski odnosząc się do kwestii łączonej 

sesji Rady Miasta wyjaśnił, że decyzja o połączeniu obrad sesji Rady Miasta z wniosku 

Radnych Rady Miasta i z wnioski Burmistrza Miasta odbyła się za zgodą Przewodniczącego 

Klubu Radnych, który wniosek złożył. Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że celem 
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w/w decyzji była uproszczona forma, która również w odbiorze zewnętrznym znacznie lepiej 

wygląda. Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski nawiązując do pytania 

dotyczącego składania przez radnych wniosków poinformował, że na sesji zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym nie jest możliwe składanie wniosków.  

Radny p. Stanisław Dylewski odnosząc się do powyższej odpowiedzi 

Przewodniczącego Rady Miasta p. Roberta Krajewskiego zapytał dlaczego nie można 

podczas sesji składać wniosków.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski odpowiedział, że powodem jest 

tryb nadzwyczajny sesji Rady Miasta podczas, którego nie składa się wniosków.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do tematu poinformował, że zapoznał się on 

z raportem środowiskowym sporządzonym  w/s planowanej inwestycji budowy stacji paliw. 

Radny zwrócił uwagę, że z pozyskanych w temacie informacji wynika, że ta sama firma, 

która wykonywała raport wykonywała również projekt inwestycji budowy stacji paliw. Radny 

poddał pod rozwagę, czy w/w działania są zgodne z etyką zawodową. Radny poinformował, 

że z rozmów przeprowadzonych z osobami kompetentnymi w/s wynika, że właściwym 

działaniem byłoby przeprowadzenie ekspertyzy wykonanego raportu środowiskowego.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski odnosząc się do podniesionego 

powyżej tematu budowy stacji paliw wyjaśnił, że założeniem jest poddanie pod dyskusję 

planowanej inwestycji budowy stacji paliw. Przewodniczący Rady Miasta wyraził 

przekonanie, że wszyscy radni są przekonani o tym, iż planowana inwestycja nie powinna 

powstać. Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski wyjaśnił, że założeniem 

planowanej podczas sesji dyskusji jest to aby wypracować wspólne stanowisko Rady Miasta 

w/s budowy stacji paliw naprzeciwko kościoła pw. WNMP.  

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy jeżeli złoży wniosek o zlecenie wykonania 

ekspertyzy raportu osobie niezależnej czy taki wniosek zostanie dopuszczony i wzięty pod 

uwagę.  

Radny p. Bogusław Konrad zapytał czy jeżeli taki wniosek zostanie dopuszczony  

i miasto zleci wykonanie w/w ekspertyzy firmie niezależnej czy osoba ta będzie postrzegana  

jako ekspert niezależny czy zależny. Radny poddał pod rozwagę czy właściwym działaniem 

jest ocena jednego eksperta wobec pracy drugiego eksperta.  

Radny p. Stanisław Dylewski odnosząc się do powyższego tematu zwrócił uwagę,  

że celem podejmowanej dyskusji jest wpracowanie skutecznego i dobrego działania dla 

mieszkańców. Radny poddał pod rozwagę czy nie zastanawiającym jest, że z jednej strony 

podejmuje się działania w postaci budowy obwodnicy aby zmniejszyć natężenie ruchu  

w mieście a z drugiej zaś strony podejmuje się działania związane z budową nowej stacji 

paliw, która wprowadzi i zwiększy ruch na terenie miasta.  

Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do powyższej wypowiedzi przypomniał, że 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer na jednym ze spotkań poinformował, że podjął wszelkie 

działania mające na celu nie dopuszczenie do realizacji inwestycji w postaci budowy stacji 
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paliw na gruncie obowiązującego prawa. Radny zauważył, że sprawa jest dosyć 

skomplikowana ponieważ z chwilą przyjęcia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego w 2002 roku na w/w obszarze funkcjonowała tzw. „Stodoła”. Radny 

zauważył, że bardzo trudnym wówczas działaniem byłaby zmiana Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego.  

Radny p. Stanisław Dylewski ustosunkowując się do powyższej wypowiedzi radnego 

poinformował, że z chwilą pozyskania informacji o planowanej inwestycji budowy stacji 

paliw skierował się do Starostwa Powiatowego celem ustalenia informacji w tym zakresie. 

Radny zwrócił uwagę, że z pozyskanych w Starostwie Powiatowym informacji wynikało, że 

od dwóch lat inwestor stacji paliw poszukuje terenu pod inwestycję. Radny w związku  

z powyższy zauważył, że jeżeli Burmistrz Miasta wiedział o podejmowanych przez inwestora 

działaniach był to właściwy czas do zmiany zapisu w Miejscowym Planie Zagospodarowania 

Przestrzennego i zablokowania planowanej inwestycji.  

Więcej głosów nie było. 

Na tym posiedzenie zakończono.  
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Sporządziła: Brzostek Sylwia – insp. ds. obsługi Rady 

 

 


